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1. VOORWOORD 
 
 
Voor u ligt het jaarverslag van de NVDV over 2024 – een jaar waarin we als vereniging zichtbaar, 
inhoudelijk sterk en toekomstgericht hebben geopereerd. De dermatologische zorg in Nederland 
staat voor grote uitdagingen, maar ook voor waardevolle kansen. Samen met onze leden, 
commissies, domeingroepen en partners hebben we gewerkt aan versterking van de kwaliteit, 
vergroting van onze zichtbaarheid en voorbereiding op een duurzame toekomst. 
 
In 2024 maakten we als bestuur werk van een herijking van onze strategische koers. Tijdens onze 
heidag, en in talrijke gesprekken met leden en stakeholders, werd helder hoe belangrijk het is dat we 
als beroepsgroep proactief en verenigd blijven inspelen op de snel veranderende zorgrealiteit. De 
voorbereidingen die dit jaar zijn getroffen vormen het fundament voor de koersontwikkeling in 2025. 
 
Ook inhoudelijk was 2024 een productief jaar: van de herziening van het visitatiereglement tot de 
actualisatie van richtlijnen, en van de groei van onze digitale leeromgeving tot intensieve inzet op 
duurzaamheid, diversiteit en zorgevaluatie. De betrokkenheid van leden bij projecten als het 
Nationaal Constitutioneel Eczeemproject, de Ledendag en de herziening van de kennisagenda 
onderstreept de kracht van onze vereniging: onze leden zijn de NVDV. 
 
Namens het bestuur dank ik iedereen die zich in 2024 heeft ingezet voor de dermatologische zorg en 
de positie van de dermatoloog. We kijken ernaar uit om in 2025, samen met u, verder te bouwen aan 
een toegankelijke, toekomstbestendige en kwalitatief hoogstaande dermatologie in Nederland. 
 
Met hartelijke groet, 
Prof. dr. DirkJan Hijnen 
Voorzitter NVDV 
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2. ORGANISATIE & BESTUUR 
 
2.1 Over NVDV 
De Nederlandse Vereniging voor Dermatologie en Venereologie (NVDV) heeft als doel het bevorderen 
van de studie en ontwikkeling van de dermatologie en venerologie in Nederland. Dit doen we door 
wetenschappelijke kennis te stimuleren, de kwaliteit van de beroepsuitoefening te waarborgen en op 
te komen voor de belangen van dermatologen en hun patiënten. Dankzij de leden worden er jaarlijks 
tal van stappen gezet om ons gezamenlijke doel te verwittigen.  

2.2 Bestuur en commissies 
Het bestuur bestaat uit zes dermatologen. Bij de vergaderingen en heidagen is altijd de voorzitter van 
de commissie beroepsbelangen, dr. mr. Laura Kienhorst aanwezig.  

• Prof. dr. DirkJan Hijnen, voorzitter 
• dr. Manon Zweers, penningmeester 
• dr. Annemie Galimont, secretaris 
• dr. Edwin van Leent, Opleiding 
• dr. Roel Genders, Kwaliteit 
• dr. Ineke Terra-Janse, Wetenschap en Innovatie 

Organogram van de NVDV 
 
 
 
 
 
  

https://www.linkedin.com/in/laura-kienhorst-116a9b4/
https://www.linkedin.com/in/dirkjanhijnen/
https://www.linkedin.com/in/manon-zweers-05102b40/
https://www.linkedin.com/in/dr-annemie-galimont/
https://www.linkedin.com/in/edwin-van-leent-2212872b7/
https://www.linkedin.com/in/roel-genders-89921129/
https://www.linkedin.com/in/ineke-terra-janse-b84a71288/
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2.3 Bestuursvergaderingen en strategische koers 
In 2024 kwam het bestuur elf keer bijeen voor vergaderingen, waarin belangrijke beleidsmatige en 
organisatorische kwesties werden besproken. Naast de vaste bestuursleden namen ook de 
voorzitter van de commissie Beroepsbelangen en Lisa Bodé (aios) deel aan de vergaderingen. Lisa 
was vanaf mei aanwezig in het kader van haar mentorstipendium. De betrokkenheid van een aios in 
het bestuur sluit aan bij het beleid waarmee de NVDV de betrokkenheid van de nieuwe generatie 
dermatologen binnen de vereniging wil stimuleren. 
 
Naast de reguliere vergaderingen was de jaarlijkse Heidag, gehouden op 18 oktober in Zutphen, een 
belangrijk strategisch moment. Tijdens deze bijeenkomst werden de uitdagingen binnen de 
dermatologie, zowel voor het vakgebied als de beroepsgroep, uitvoerig besproken. Twee externe 
consultants begeleidden het bestuur bij het formuleren van een nieuwe strategische koers, passend 
bij de huidige tijd. De uitkomsten van deze dag vormen de basis voor een strategisch project in 2025. 
De dag werd afgesloten met een sociale activiteit: een historische wandeling door Zutphen. 
 

    
Figuur 1. Sfeerimpressie van de Heidag van het bestuur te Zutphen.  
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2.4 Samenwerkingen en bestuurlijke consultaties 
Naast de interne bestuursvergaderingen vonden in 2024 diverse consultaties en overleggen plaats 
met domeingroepen, commissies, werkgroepen en externe organisaties. Dit onderstreept de brede 
waaier aan onderwerpen en samenwerkingen waarin de NVDV een rol speelde. Hieronder een 
overzicht van enkele belangrijke bestuurlijke overleggen: 
 
Tabel 1. Overzicht bestuurlijke consultaties in 2024 

Datum Betrokken partijen Onderwerp 
9 februari Zorginstituut – Commissie Dure 

Geneesmiddelen 
Sluisprocedure 

9 februari Bestuur – Commissie Visitatie – 
Federatie Medisch Specialisten 
(FMS) 

Kwaliteitsvisitaties 

8 maart Bestuur – Commissie Dure 
Geneesmiddelen 

Centralisering van de zorg 

12 april Bestuur – NVED Presentatie plan van aanpak, stimuleren van 
academisch talent 

17 april Bestuur – Inspectie 
Gezondheidszorg en Jeugd (IGJ) 

Diverse onderwerpen zoals ‘Digitale 
zorgverleners’ en 
‘Zwangerschapspreventieprogramma bij 
retinoïden’ 

14 juni Bestuur – Vereniging voor AIO’s 
Dermatologie en Venereologie 
(VADV) 

Jaarlijks overleg met de jongerenvereniging 

14 juni Bestuur – Vereniging voor 
Mensen met Constitutioneel 
Eczeem (VMCE) 

Samenwerking binnen Nationaal 
Constitutioneel Eczeem Project (NCEP), 
vergoeding geneesmiddelen door 
Zorginstituut 

12 juli Bestuur – Stichting Fonds 
Onderzoek Huidziekten 

Evaluatiegesprek 

12 juli Bestuur – Nederlandse 
Associatie Physician Assistants 
(NAPA) 

Ondertekening consensusdocument 

20 september Bestuur – Commissie 
Nascholing 

Diverse onderwerpen 

20 september Bestuur – Lexus Kennismaking Adviescommissie Lijst 
Beroepsziekten 

20 september Bestuur – Psoriasispatiënten 
Nederland 

Projectbespreking 

10 oktober Bestuur – Dutch College of 
Phlebology (DcoP) 

Registratie arts fleboloog 

6 december Bestuur – Commissie Ereleden Procedure en frequentie 
6 december Bestuur – Initiatiefnemers 

hernieuwde Sproetenbus 
Terugblik 
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2.5 De NVDV zijn de leden! 
In 2024 traden 32 nieuwe leden toe tot de vereniging. Het totale ledenaantal op 31 december 2024 
was 898, onder te verdelen in:   
   

 
 
Veel van onze leden zetten zich actief in voor de vereniging door deel te nemen aan commissies, 
domeingroepen en (richtlijn)werkgroepen. Zij adviseren het bestuur over uiteenlopende 
onderwerpen en leveren waardevolle bijdragen op diverse gebieden. Een actueel overzicht van deze 
groepen en hun samenstelling is te vinden op onze website: www.nvdv.nl. 
De commissies en domeingroepen hebben in 2024 veel werk verzet.  
 
Ledendag 13 december: een nieuwe opzet voor ledenbetrokkenheid 
Op 13 december organiseerde de NVDV een Ledendag, een vernieuwend initiatief om de mening van 
leden actief te betrekken bij belangrijke onderwerpen. Deze dag diende als een try-out van een 
nieuwe opzet om met leden is gesprek te gaan over relevante thema’s.  
Deze Ledendag kwam in de plaats van de jaarlijkse Kwaliteitsdag. De volgende onderdelen stonden 
centraal: 
§ Kennisagenda prioriteringsbijeenkomst 
§ Algemene Ledenvergadering (ALV) 
§ Updates uit domeingroepen en werkgroepen 
§ Interactieve presentaties over centralisatie van zorg: 

o Juridische kaders binnen centralisatie 
o Centralisatie op het gebied van dermato-oncologie 
o Centralisatie binnen de kinderdermatologie 

Gewone leden
69%

Assistenten in opleiding
17%

Rustende leden…

Corresponderende leden …
Buitengewone leden…

Ereleden 
2%

http://www.nvdv.nl/
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De centralisatie van zorg komt geregeld terug en de mening lopen uiteen. De centralisatie van 
dermato-oncologische zorg en kinderdermatologie heeft aanzienlijke voordelen op het gebied van 
expertise, multidisciplinaire samenwerking en innovatie. Dit leidt mogelijk tot betere 
behandeluitkomsten en snellere toegang tot nieuwe therapieën. Echter, de nadelen liggen vooral in 
de verminderde toegankelijkheid, langere reistijden voor patiënten en de mogelijke verschraling van 
expertise in perifere centra. Dit werd uitgebreid besproken waarbij de meningen soms haaks op 
elkaar stonden.  
Een hybride model, waarin complexe zorg wordt gecentraliseerd maar perifere ziekenhuizen en 
dermatologen actief betrokken blijven via netwerkzorg en teleconsultaties, kan een goede oplossing 
zijn om de voordelen van centralisatie te behouden zonder de nadelen te vergroten. 
 
Bijna 100 dermatologen kwamen naar de ledendag.  

   
 
2.6 Financiën 
De NVDV sloot het jaar af met een positief financieel resultaat. Dit was grotendeels te danken aan 
hogere inkomsten uit projecten die door de arts-onderzoekers van het bureau van de NVDV werden 
uitgevoerd. Een belangrijke bijdrage kwam vanuit SKMS-gefinancierde projecten, evenals de 
ondersteuning van initiatieven van samenwerkingspartners zoals de Nederlandse Vereniging voor 
Huidtherapie en de Lichen Planus Vereniging. 
 
Daarnaast speelde ook het uitstel van enkele voorgenomen projecten een rol in het positieve 
resultaat. De komende periode zal worden geëvalueerd of er mogelijk extra capaciteit op het bureau 
nodig is om alle geplande activiteiten efficiënt te kunnen realiseren en de groeiende werklast 
adequaat te ondersteunen. In de bijlage is de jaarrekening opgenomen (volgt via accountant).   
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3. BELANGRIJKE BELEIDSONTWIKKELINGEN & DOSSIERS 
 
3.1 Loopbaanmonitor Medisch Specialisten 
De Loopbaanmonitor is een grootschalig tweejaarlijks onderzoek naar de loopbaanontwikkeling van 
medisch specialisten, waaronder dermatologen. De resultaten bieden waardevolle inzichten in de 
werksetting, werkomstandigheden en toekomstverwachtingen binnen de dermatologie. De volledige 
resultaten zijn te raadplegen via Loopbaanmonitor Medisch Specialisten. 
 
De dermatoloog anno 2024 is veelzijdig en ambitieus. Dermatologen zijn werkzaam in diverse 
settings, waaronder perifere ziekenhuizen, UMC’s en zelfstandige behandelcentra (ZBC’s). Naast de 
verzekerde zorg is bijna de helft van de dermatologen tevens actief binnen de cosmetische en/of 
onverzekerde dermatologie. Naast patiëntenzorg vervult 70% van de dermatologen een nevenfunctie 
binnen de vakgroep of zorginstelling, wat bijdraagt aan de brede expertise binnen het vakgebied. 
Ondanks deze intensieve werkweek blijft het werkplezier onder dermatologen hoog. 
 
Toch blijkt uit de resultaten dat een aanzienlijk deel van de dermatologen (70%) minder uren zou 
willen werken dan zij momenteel doen. Daarnaast heeft de nieuwe generatie dermatologen een 
grotere voorkeur voor parttime werken dan voorheen. Dit kan bijdragen aan een toenemende krapte 
binnen het specialisme, iets wat nu al zichtbaar is in de hoge waarneemtarieven en het groeiende 
aantal niet-opgevulde vacatures. 
 
Een uitdaging binnen de Loopbaanmonitor blijft de lage respons onder dermatologen. Ondanks 
herhaaldelijke oproepen heeft slechts een klein aantal collega’s de enquête ingevuld, waardoor de 
resultaten niet volledig representatief zijn voor de beroepsgroep. De NVDV hoopt dat bij toekomstige 
edities meer dermatologen deelnemen, zodat een nog nauwkeuriger beeld ontstaat van de 
loopbaanontwikkeling en werkomstandigheden binnen het specialisme. 
De resultaten van de Loopbaanmonitor 2022 en 2024 zijn terug te vinden via deze link. 
 
 
3.2 Richtlijnen leidraden en standpunten 
Het ontwikkelen van richtlijnen, leidraden en standpunten is een essentiële taak van de NVDV en 
draagt bij aan de kwaliteitsbewaking en doorontwikkeling van de dermatologische zorg. De NVDV 
neemt bij diverse richtlijntrajecten een initiatiefnemende en coördinerende rol op zich. Hierbij 
verzorgen arts-onderzoekers het voorwerk en begeleiden zij de richtlijnwerkgroepen in het proces. 
 
Alle richtlijnen die onder regie van de NVDV worden ontwikkeld, worden ter beoordeling voorgelegd 
aan de Commissie Autorisatie. Deze commissie hanteert als uitgangspunt dat richtlijnen niet alleen 
gericht zijn op kwaliteitsverbetering, maar ook haalbaar en praktisch toepasbaar moeten zijn in de 
dagelijkse praktijk. Een belangrijk aandachtspunt voor de komende jaren is het explicieter benoemen 
van zorg en registraties die juist niet nodig zijn, om overbehandeling en administratieve lasten te 
verminderen. 
 
Commissie autorisatie bestaat uit de volgende leden: mw. M.P.M. Andriessen, dhr. J.J.E. van 
Everdingen, mw. L.B.E. Kienhorst en dhr. F. Rijken 
 
  

https://loopbaanmonitormedischspecialisten.nl/resultaten/
https://loopbaanmonitormedischspecialisten.nl/resultaten/
https://www.linkedin.com/in/laura-kienhorst-116a9b4/
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In het verslagjaar 2024 zijn de volgende richtlijnen geautoriseerd:  
§ Alopecia Areata (ontwikkeling) – voorzitter Petra Dikrama 
§ Basaalcelcarcinoom (herziening) – voorzitter Nicole Kelleners - Smeets 
§ Constitutioneel eczeem (herziening) – voorzitter Shiarra Stewart 
§ Kinderdermatologie (ontwikkeling) – voorzitter Elodie Mendels 
§ Plaveiselcelcarcinoom (PCC) (herziening) – voorzitter Klara Mosterd en Marlies Wakkee 
§ Psoriasis (herziening) – Ewout Baerveldt 
§ Seksueel Overdraagbare Aandoeningen (SOA) (herziening) – Henry de Vries 

 
Lopende projecten gefinancierd door de Stichting Kwaliteitsgelden Medisch Specialisten: 

§ Cogenitale Melanocytaire Naevi – voorzitter Suzanne Pasmans 
§ Hidradenitis suppurativa – voorzitter Ineke Terra-Janse 
§ NVDV Kwaliteitsbeleid 2025-2030 – voorzitter Roel Genders 
§ Optimalisatie informatievoorziening voor samen beslissen – voorzitter Anne-Moon van Tuyll 
§ Penile Intrapitheliale Neoplasie (PeIN) – voorzitter Colette van Hees 
§ Urticaria – voorzitter Heike Röckmann 
§ Voeding en leefstijl – voorzitter Annemie Galimont  

 
 
3.3 Consensusdocument Taakherschikking 
De NVDV heeft samen met de NAPA een 
consensusdocument Taakherschikking opgesteld. 
In dit document zijn de werkzaamheden en 
bevoegdheden van de physician assistant (PA) 
nauwkeurig omschreven, zodat de zorg die door 
PA’s wordt geleverd in lijn is met hun opleiding en 
competenties. Dit draagt bij aan een heldere 
taakverdeling en een optimale inzet van PA’s 
binnen de dermatologische zorg, met als doel de 
toegankelijkheid en efficiëntie van de zorg te 
verbeteren. 
 
Het consensusdocument is afgerond en op 12 juli 
ondertekend door de besturen van NAPA en NVDV. 
Hiermee is een belangrijke stap gezet in de verdere 
implementatie en borging van taakherschikking 
binnen de dermatologie. Het document werd 
opgesteld door de werkgroep Taakherschikking. 
 
 
3.4 Leidraad Mohs herzien 
In 2024 heeft de Nederlandse Werkgroep Mohs Micrografische chirurgie (NWMMC) hard gewerkt 
aan de herziening van de Leidraad Mohs micrografische chirurgie. Hierbij zijn ook de Nederlandse 
vereniging voor Pathologie en de Nederlandse vereniging voor plastische chirurgie betrokken. In 
maart 2015 werd deze leidraad geïntroduceerd om te beschrijven hoe men dermatoloog met 
aantekening Mohs micrografische chirurgie (MMC) wordt, de certificatie behoudt en hoe men een 
centrum opzet voor MMC. De leidraad werd gereviseerd in 2019. Met deze tweede revisie in 2024 laat 

Figuur 2. Feestelijke Ondertekening van het 
Consensusdocument Taakherschikking door Marlies Tol 
(voorzittter vakgroep Dermatologie) en Dirkjan Hijnen, 
voorzitter NVDV 

https://www.linkedin.com/in/petra-dikrama-47b399b6/
https://www.linkedin.com/in/shiarra-stewart-042546ab/
https://www.linkedin.com/in/elodie-mendels-093627127/
https://www.linkedin.com/in/klara-mosterd-07008245/
https://www.linkedin.com/in/marlies-wakkee-4319b181/
https://www.linkedin.com/in/ewout-baerveldt-a416358/
https://www.linkedin.com/in/henry-de-vries-skin/
https://www.linkedin.com/in/spasmans/
https://www.linkedin.com/in/ineke-terra-janse-b84a71288/
https://www.linkedin.com/in/roel-genders-89921129/
https://www.linkedin.com/in/colette-van-hees-0006842a/
https://www.linkedin.com/in/heike-rockmann-helmbach-174a0a102/
https://www.linkedin.com/in/dr-annemie-galimont/
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de NWMMC de leidraad aansluiten aan de ontwikkelingen op het gebied van de MMC en beoogt zij 
de kwaliteit van zorg op dit medische gebied te waarborgen. In het najaar is de leidraad door het 
bestuur van de NVDV goed gekeurd. Hiernaast werden 8 aanmeldingen van dermatologen en 
(opleidings)centra en 15 herregistraties beoordeeld. J. Terra heeft de werkgroep verlaten (termijn van 
6 jaar afgelopen), hiervoor is H. de Vijlder toegetreden. 
 
Werkgroep Mohs Micrografische Chirurgie (MMC) bestaat uit de volgende leden: mw. dr. R.R. van 
den Bos, mw. E. van Loo, dhr. G.L. van Rooijen, dhr, dr. J.B .Terra, mw. dr. H.C. de Vijlder en mw. M.J. 
Wiegman 
 
3.5 Duurzaamheid binnen de dermatologische zorg 
Duurzaamheid in de zorg wordt steeds vaker ondergebracht binnen het bredere thema van Passende 
Zorg, zoals beschreven in het Integraal Zorgakkoord (IZA). Dit kader stelt dat zorg niet alleen waarde 
moet toevoegen aan de gezondheid van mensen, maar dit ook moet doen met een proportionele 
inzet van middelen, personeel en grondstoffen. De ambitie is om in 2050 zorg te realiseren met 
minimale impact op klimaat, milieu en leefomgeving. Hoewel de NVDV de Green Deal Duurzame 
Zorg 3.0 heeft omarmd, heeft de vereniging deze niet ondertekend. Het bestuur heeft twijfels over de 
haalbaarheid van bepaalde doelstellingen en benadrukt dat duurzaamheid in de dermatologie 
ambitieus, maar ook praktisch uitvoerbaar moet zijn. 
 
In 2024 speelde de Duurzaamheidscommissie DermateGroen een centrale rol in het bevorderen 
van duurzaamheid binnen de dermatologie. De focus lag op bewustwording, praktische 
ondersteuning, samenwerking en onderzoek naar de milieu-impact van dermatologische 
behandelingen. 
 
Om kennisdeling te stimuleren, publiceerde de commissie twaalf edities van “Groene Fingertips” in 
de NVDV-nieuwsbrief en verschenen interviews met dermatologen in het NTVDV-magazine. 
Daarnaast werd duurzaamheid onder de aandacht gebracht tijdens de Dermatologendagen 2024. 
 
De commissie droeg bij aan twee publicaties over duurzaamheid in de dermatologie en adviseerde 
zowel het NVDV-bestuur als leden over duurzaamheidsvraagstukken. Daarnaast werden 
duurzaamheidsparagrafen in richtlijnen beoordeeld en leverde de commissie een bijdrage aan de 
leidraad duurzaamheid van de Federatie Medisch Specialisten (FMS). De NVDV nam bovendien deel 
aan netwerken zoals de Groene Zorg Alliantie en De Groene Poli. 
 
Verder hield de commissie zich bezig met het monitoren en evalueren van duurzame innovaties 
binnen ziekenhuizen en startte een initiatief om de impact van dermatologische medicatie op 
oppervlaktewater te onderzoeken. 
 
In 2025 blijft DermateGroen zich richten op verdere bewustwording, intensievere samenwerking en 
het verduurzamen van de dermatologische zorg, waarbij duurzaamheid structureel wordt 
geïntegreerd in richtlijnen en nascholing. 
 
Commissie Dermategroen bestaat uit de volgende leden: mw. K.M. van Poppelen, dhr. drs. Y.L. Lam, 
dhr. dr. E.J.M. van Leent, mw. dr. V. Franke en mw. dr. A.M.T. van Lynden- van Nes 
 
 

https://www.linkedin.com/in/jorrit-terra-323aa0b0/
https://www.linkedin.com/in/renate-van-den-bos-5b308785/
https://www.linkedin.com/in/renate-van-den-bos-5b308785/
https://www.linkedin.com/in/eva-van-loo-6840ba175/
https://www.linkedin.com/in/g%C3%B6ran-van-rooijen-b24076b2/
https://www.linkedin.com/in/jorrit-terra-323aa0b0/
https://www.linkedin.com/in/karen-van-poppelen-09959a215/
https://www.linkedin.com/in/edwin-van-leent-2212872b7/
https://www.linkedin.com/in/viola-franke-39293344/
https://www.linkedin.com/in/anneke-van-lynden-1362b9a8/
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3.6 Herziening visitatiereglement 
De commissie visitatie heeft in 2024 intensief gewerkt aan een grondige herziening van het 
visitatiereglement. Hoewel het reglement recent al was aangepast, bleken deze wijzigingen 
onvoldoende toereikend voor de actuele uitdagingen waarmee de commissie wordt geconfronteerd. 
Een van de belangrijkste uitdagingen betreft het visiteren van dermatologische ketens. De 
commissie heeft als uitgangspunt vastgesteld dat alle locaties van een keten bezocht dienen te 
worden om het ter plaatse functionerende team adequaat te kunnen beoordelen. Deze principiële 
keuze is met name relevant geworden door de toenemende schaalvergroting van sommige ketens. 
Het visiteren van alle locaties waarborgt een volledige kwaliteitsbeoordeling van de geleverde zorg, 
ongeacht de organisatiestructuur. 
Naast deze inhoudelijke herzieningen is ook de structuur van het document aangepakt. Het 
reglement is nu chronologisch opgebouwd, waardoor het visitatieproces voor alle betrokkenen 
inzichtelijker wordt. Dit bevordert niet alleen de leesbaarheid, maar vergroot ook de praktische 
toepasbaarheid voor zowel de commissieleden als de te visiteren praktijken. 
Het vernieuwde reglement werd na zorgvuldige toetsing door de juridische adviseur aan de ALV 
voorgelegd ter goedkeuring. 
 
Commissie Visitatie bestaat uit de volgende leden: mw. drs. B.U.G.A. Meijer, dhr. F.A.A. Blok, dhr. 
M.T. Bousema, mw. S.M. Franken, mw. dr. Y. Kon-Loeb, mw. dr. M.W. Linthorst Homan, mw. drs. 
K.M. Mulder, dhr. dr. A.H. Preesman en dhr. B.C. Scholten 
 
3.7 Commissie Dure Geneesmiddelen  
De Commissie Dure Geneesmiddelen (CieDUGE) is opgericht in 2022 binnen het project FMS 
Geneesmiddelencommissies. De commissie bestaat uit 8 dermatologen en wordt ondersteund door 
een arts-onderzoeker. Jaarlijks worden er 4 vaste vergaderingen gepland, maar ook sluit de CieDUGE 
aan bij klankbordgroepvergaderingen en vergadert zij regelmatig met het Zorginstituut Nederland en 
de Commissie Beoordeling Add-on Geneesmiddelen. De voorzitter van de CieDUGE is tevens lid van 
de FMS Geneesmiddelen Commissie. 
Samen met de NVDV Domeingroepen en Richtlijnwerkgroepen stelt de CieDUGE plaatsbepalingen 
op voor (nieuwe) dure geneesmiddelen, meestal in het kader van een beoordeling door het 
Zorginstituut Nederland (ZIN) of Zorgverzekeraars Nederland. Om de inhoud van de NVDV-
standpunten beter aan te laten sluiten bij de beoordelingen van het ZIN is er in 2024 een nieuw 
format voor de standpunten opgesteld. Dit nieuwe format heet het PIG-formulier en wordt door alle 
wetenschappelijke verenigingen gebruikt.  
Daarnaast is de CieDUGE afgelopen jaar veelvuldig om tafel gegaan met verschillende betrokken 
partijen om het proces en de communicatie rondom beoordelingen te verbeteren. Ook is dit jaar een 
FMS-commissie (Wees)geneesmiddelen binnen de wetenschappelijke verenigingen opgericht. Zij 
hebben de expertise in huis om de CieDUGE te ondersteunen bij beoordelingen van 
weesgeneesmiddelen. In het najaar van 2024 ging de eerste weesbeoordeling van start.  
Om ook de NVDV leden op een pro-actieve wijze mee te laten denken over uiteenlopende complexe 
casuïstiek, werd er afgelopen december een ledendag georganiseerd waarbij we met elkaar in 
gesprek zijn gegaan over centralisatie van zorg en de inkoop en toepassing van dure 
geneesmiddelen. Een mooi initiatief van een belangrijk gesprek dat we met elkaar moeten voeren. 
 
Commissie Dure Geneesmiddelen bestaat uit de volgende leden: mw. dr. M.S. de Bruin-Weller, dhr. 
dr. M.B.A. van Doorn, mw. dr. R.J.B. Driessen, mw. prof. B. Horváth, mw. prd. E.M.G.J. de Jong, mw. 
dr. E. Racz en mw. dr. H. Röckmann 

https://www.linkedin.com/in/babs-meijer-49128720b/
https://www.linkedin.com/in/folkert-b-12412918/
https://www.linkedin.com/in/mente-bousema-4a47b85/
https://www.linkedin.com/in/mente-bousema-4a47b85/
https://www.linkedin.com/in/dr-yael-kon-080340107/
https://www.linkedin.com/in/may-linthorst-homan-850537/
https://www.linkedin.com/in/karlijn-mulder-7272385/
https://www.linkedin.com/in/karlijn-mulder-7272385/
https://www.linkedin.com/in/bjorn-scholten-9029b485/
https://www.linkedin.com/in/marjolein-de-bruin-weller-4958b7a9/
https://www.linkedin.com/in/martijn-van-doorn-76b6ba16/
https://www.linkedin.com/in/martijn-van-doorn-76b6ba16/
https://www.linkedin.com/in/rieke-driessen-b36a7a1a7/
https://www.linkedin.com/in/barbara-horv%C3%A1th-58352065/
https://www.linkedin.com/in/elke-de-jong-14383a26/
https://www.linkedin.com/in/emoke-racz-4200a844/
https://www.linkedin.com/in/emoke-racz-4200a844/
https://www.linkedin.com/in/heike-rockmann-642bb024/
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3.8 Diversiteit in de dermatologie 
De NVDV zet zich actief in voor meer diversiteit en inclusiviteit binnen de dermatologie. In 2024 zijn 
er diverse initiatieven ondernomen om de herkenning en behandeling van huidaandoeningen op huid 
van kleur te verbeteren en om diversiteit binnen de beroepsgroep te bevorderen. 
 
Een van de speerpunten van de commissie Diversiteit dit jaar was het vergroten van de aandacht 
voor huid van kleur binnen het dermatologisch onderwijs. In samenwerking met de COCOM-
commissie worden dagvoorzitters gestimuleerd om meer casussen en afbeeldingen van 
huidaandoeningen op huid van kleur op te nemen in hun onderwijsprogramma’s. Hoewel er op dit 
moment nog geen ruimte is voor een specifieke COCOM-onderwijsprogramma’s gericht op dit 
onderwerp, worden er kortere onderwijsmodules ontwikkeld. Deze zullen in 2024 en 2026 worden 
geïntegreerd in de bestaande programma’s voor jongere- en ouderejaars. 
 
Naast onderwijs wordt er ook onderzoek gedaan naar diversiteit binnen de dermatologie. In 
samenwerking met Alana Helberg-Proctor, sociaal wetenschapper en universitair hoofddocent aan 
de UvA, worden de attitudes en ervaringen van dermatologen ten aanzien van huid van kleur 
onderzocht door middel van interviews. Daarnaast wordt in samenwerking met Lianne Mulder, 
socioloog en postdoctoraal onderzoeker aan het UMC Utrecht, databaseonderzoek uitgevoerd om 
inzicht te krijgen in de diversiteit onder dermatologen in Nederland. Ook wordt geïnventariseerd in 
hoeverre opleiders tijdens sollicitatieprocedures aandacht besteden aan diversiteit. 
 
Naast onderzoek en onderwijs is er veel aandacht besteed aan het verspreiden van kennis over huid 
van kleur binnen de dermatologie. Dermatologen leverden een bijdrage aan verschillende 
nascholingen, zoals de Dermatologen Dagen 2024, het Wondzorg Congres, internationale 
congressen en online webinars. Daarnaast zijn er diverse publicaties verschenen over dit onderwerp, 
waaronder artikelen in het Nederlands Tijdschrift voor Dermatologie en Venereologie en het 
Pharmaceutisch Weekblad. Verder wordt er educatief materiaal ontwikkeld over de donkere huid 
voor het project Huid in de Klas. 
 
Commissie Diversiteit bestaat uit de volgende leden: dhr. dr. D.M.W. Balak, mw. drs. C.L.M. van 
Hees, dhr. prd. H.J.C. de Vries en dhr. dr. J.E. Zeegelaar  

https://www.linkedin.com/in/deepak-balak-3b39596/
https://www.linkedin.com/in/colette-van-hees-0006842a/
https://www.linkedin.com/in/colette-van-hees-0006842a/
https://www.linkedin.com/in/henry-de-vries-skin/
https://www.linkedin.com/in/jim-zeegelaar-00b53b13/
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4. WETENSCHAP & INNOVATIE 
 
4.1 Herziening kennisagenda 
De NVDV Kennisagenda bevat tien onderzoeksvragen die directe impact hebben op zorgkosten, 
kwaliteit van leven en de inzet van dermatologen. Kennishiaten ontstaan vaak tijdens de ontwikkeling 
van richtlijnen of komen voort uit dagelijkse praktijkvariaties. Om de dermatologische zorg continu te 
verbeteren, is het essentieel dat deze hiaten onderwerp worden van wetenschappelijk onderzoek. 
 
Onze huidige kennisagenda dateert uit 2019. Hoewel veel vragen uit deze agenda nog niet volledig 
zijn beantwoord, is besloten om een herziening door te voeren. De oorspronkelijke vragen bleken te 
breed geformuleerd, waardoor ze minder geschikt waren voor direct wetenschappelijk onderzoek. Bij 
de actualisatie wordt erop toegezien dat de vragen concreter en beter afgebakend zijn, zodat ze 
direct als onderzoeksbasis kunnen dienen en prioritering binnen de subvragen wordt aangebracht. 
 
Daarnaast zal de herziene kennisagenda een nieuw hoofdstuk over netwerkvorming bevatten. In 
2019 werd dit onderwerp nog niet meegenomen, maar de noodzaak voor onderzoeksnetwerken is 
inmiddels duidelijk. Op dit moment zijn er nog weinig onderzoeksnetwerken binnen de dermatologie, 
mede door een tekort aan research nurses. Daarom wordt binnen de herziening aandacht besteed 
aan een plan van aanpak om deze netwerken op te zetten. 
 
De herziening van de kennisagenda is begin 2024 gestart, kort na de Dermatologendagen. De 
werkgroep, onder leiding van Marlies de Graaf, heeft hierbij een inventarisatie gemaakt van zowel 
nieuwe kennishiaten als openstaande vragen uit de kennisagenda van 2019. Tijdens de Ledendag 
vond een prioriteringsbijeenkomst plaats, waar NVDV-leden, patiëntvertegenwoordigers en andere 
stakeholders samenkwamen om de meest urgente onderzoeksvragen voor de klinische praktijk te 
identificeren. 
 
Door deze systematische prioritering wordt gegarandeerd dat de meest relevante onderzoeksvragen 
daadwerkelijk worden geagendeerd en dat studies worden geïnitieerd om ze te beantwoorden. Dit 
proces draagt bij aan een betere kennisbasis, sterkere richtlijnen en effectievere en doelmatigere 
zorg. De herziene kennisagenda wordt in 2025 gepubliceerd. 
 
4.2 Zorgevaluatie onderzoek: de UPDATE trial  
Narrowband Ultraviolet B (NB-UVB) is de meest voorgeschreven vorm van lichttherapie bij atopisch 
eczeem. Hoewel deze behandeling al tientallen jaren wordt toegepast, is de wetenschappelijke 
onderbouwing beperkt. Er ontbreekt onderzoek van voldoende kwaliteit om de effectiviteit en plaats 
van NB-UVB binnen de behandelstrategie definitief vast te stellen. Zodoende werd de vraag 
opgenomen in de Kennisagenda 2019.  
 
Om de vraag te beantwoorden, hebben Amsterdam UMC en Erasmus MC de krachten gebundeld en 
de UPDATE trial opgezet. Dankzij de inzet van dermatologische vakgroepen uit 16 centra is het gelukt 
om het benodigde aantal inclusies te behalen: 316 patiënten. Dit is een indrukwekkende 
teamprestatie, die het belang van samenwerking binnen de dermatologie onderstreept. 
 
De deelnemende patiënten worden gedurende één jaar gevolgd om de langetermijneffecten en 
klinische waarde van NB-UVB bij atopisch eczeem te evalueren. De onderzoeksgroep verwacht de 
resultaten in 2026 te presenteren. 

https://www.linkedin.com/in/marlies-de-graaf-569639a1/
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4.3 Nieuwe hoofdredacteur NTvDV  
Na zes jaar vol toewijding heeft Rob Beljaards het hoofdredacteurschap van het Nederlands 
Tijdschrift voor Dermatologie en Venereologie (NTvDV) overgedragen aan zijn opvolger, Janine 
Dickinson-Blok. Rob heeft een onschatbare bijdrage geleverd aan de ontwikkeling van het tijdschrift 
en heeft het in zijn functie als hoofdredacteur naar een hoger niveau getild. 
Bij zijn aantreden bestond de redactie uit een brede groep van 27 leden. Rob bracht hierin meer 
structuur aan door een helder beleid op te stellen voor aantreden en aftreden, waardoor de redactie 
uiteindelijk uit een overzichtelijk en effectief team kwam te bestaan. Een van zijn meest impactvolle 
initiatieven was het streven om het NTvDV, waar mogelijk, om te vormen tot een peer-reviewed 
tijdschrift. Dit deed hij door de redactie te laten bestaan uit vertegenwoordigers van 
alle domeingroepen, een gedurfde stap die aanvankelijk met scepsis werd ontvangen, maar 
uiteindelijk een groot succes bleek. Dit systeem stelde het tijdschrift in staat om 
onderzoeksartikelen te laten beoordelen door deskundige redacteuren of specialisten uit de 
betreffende domeingroep. Het resultaat was een significante verbetering van de wetenschappelijke 
kwaliteit van de publicaties. 
Dankzij Robs vasthoudendheid en visie is het NTvDV inhoudelijk sterker geworden dan ooit. Het 
bestuur spreekt dan ook haar grote waardering en dank uit voor zijn inzet en vastberadenheid in de 
afgelopen jaren. 
Vanaf 2025 neemt Janine Dickinson-Blok het hoofdredacteurschap op zich en wordt zij stap voor 
stap ingewerkt in het redactionele proces. Wij wensen haar veel succes en kijken uit naar de verdere 
groei en ontwikkeling van het tijdschrift onder haar leiding!  
  

 
 
4.4 Wetenschappelijke vergadering 
Op vrijdag 24 mei 2024 vond de jaarlijkse Wetenschappelijke Vergadering plaats in Hotel Casa 
Amsterdam, georganiseerd door de afdeling dermatologie van het Amsterdam UMC. De vergadering 
opende met een sessie over infecties en anale dysplasie, waarin onder andere werd ingegaan op de 
rol van methylatiemarkers bij anuskanker en ernstige mucocutane leishmaniasis. Vervolgens volgde 
een sessie over gepast gebruik van oude en nieuwe therapieën, met presentaties over lichttherapie 
bij eczeem, pyoderma gangrenosum en dermatologische complicaties bij oncologische 
behandelingen. 
Na de lunch vond de algemene ledenvergadering plaats, waarna de focus verschoof naar 
pigmentstoornissen, met aandacht voor JAK-remmers bij vitiligo en een systematische benadering 
van verworven hypopigmentaties. Het programma sloot af met een blok over rariteiten, waarin 
enkele bijzondere en zeldzame dermatologische casussen werden besproken.  

https://www.linkedin.com/in/rob-beljaards-a2b90222/
https://www.linkedin.com/in/janine-dickinson-blok-750325251/


 17 

5. OPLEIDING EN NASCHOLING 
 
5.1 Landelijk opleidingsplan 
In 2024 heeft het Concilium belangrijke wijzigingen doorgevoerd in het Landelijk Opleidingsplan 
(LOP) om de structuur en inhoud van de opleiding dermatologie verder te optimaliseren. Een van de 
grootste aanpassingen was de opsplitsing van de bestaande EPA ‘De dermatoloog als operateur’ in 
twee aparte Entrustable Professional Activities (EPA’s): één gericht op dermatochirurgie en één 
specifiek voor flebologie. Deze aanpassing zorgt voor een duidelijkere afbakening van beide 
expertisegebieden en een gerichtere opleidingsroute voor AIOS. Daarnaast zijn de eindtermen in de 
bijbehorende themakaarten opnieuw beoordeeld en aangescherpt. 
 
Een andere belangrijke toevoeging aan het opleidingsplan was de vastlegging van de ANW-diensten 
(Avond-, Nacht- en Weekenddiensten). Op basis van richtlijnen van het College Geneeskundige 
Specialismen (CGS) is vastgesteld dat het expliciet vastleggen van deze diensten bijdraagt aan de 
kwaliteit en transparantie van de opleiding. Het Concilium heeft daarom besloten om de ANW-
diensten, die een integraal onderdeel vormen van de opleiding tot dermatoloog, formeel op te nemen 
in het Landelijk Opleidingsplan. Hiermee wordt niet alleen de continuïteit van de opleiding geborgd, 
maar ook de praktische invulling van deze diensten helder gedefinieerd. 
 
Met deze aanpassingen blijft het opleidingsplan aansluiten op de veranderende eisen binnen de 
dermatologie en wordt gezorgd voor een gestructureerde en kwalitatief hoogwaardige opleiding voor 
toekomstige dermatologen. 
 
Commissie Concilium bestaat uit de volgende leden: dhr. dr. J.M. Mommers, mw. dr. J.M. Oldhoff, 
mw. L. Boddé, dhr. dr. A.C.A. Devillers, mw. A.J. van Geest, dhr. M.V. Heitink, dhr. dr. E.J.M. van 
Leent, dhr. dr. R.L. van Leeuwen, mw. A.J.G. Leus, mw. dr. C. van Montfrans, mw. dr. J.M. Oldhoff, 
mw. M.A.D. Peters, dhr. dr. F. Rijken, mw. drs. S. van Santen, mw. C.C.L.M. van Schaik, mw.  
N.H. Shadid, mw. A. Terlou, mw. dr. C.E. Vergunst, dhr. dr. R.M. Vodegel en dhr. dr. R.I.F. van der 
Waal 
 
5.2 COCOM  
De opleiding tot dermatoloog blijft zich ontwikkelen om de kwaliteit van onderwijs en training te 
waarborgen. In 2024 lag de nadruk op het actualiseren van het opleidingsprogramma, verdere 
digitalisering en het versterken van de onderwijskundige infrastructuur. 
 
Om de inhoud en organisatie van de opleiding te verbeteren, is de COCOM-agenda geactualiseerd. 
Hierbij zijn de onderwerpen, data en dagvoorzitters opnieuw beoordeeld en toegewezen. Daarnaast 
vond een uitgebreide evaluatie van de cursussen plaats, waarbij waar nodig aanpassingen zijn 
doorgevoerd om de relevantie en effectiviteit van het onderwijs te verbeteren. Een belangrijke 
ontwikkeling was de eerste stap in de samenwerking met één nascholingsinstituut in plaats van drie, 
wat moet leiden tot een efficiëntere en beter gecoördineerde opleidingsstructuur. Tegelijkertijd werd 
de administratie en financiële organisatie verder geprofessionaliseerd door de overdracht van de 
betaalrekening naar het bureau van de NVDV. 
 
Op organisatorisch vlak vond er een wijziging plaats in het voorzitterschap van COCOM. Sadhanna 
Badeloe droeg haar functie over aan Annelinde Terlou, die vanaf 2024 deze rol vervult.  
 

https://www.linkedin.com/in/rolandmommers/
https://www.linkedin.com/in/marja-oldhoff-24b6741b/
https://www.linkedin.com/in/lisa-bodd%C3%A9-733906147/
https://www.linkedin.com/in/arjan-devillers-abba48274/
https://www.linkedin.com/in/mvheitink/
https://www.linkedin.com/in/edwin-van-leent-2212872b7/
https://www.linkedin.com/in/edwin-van-leent-2212872b7/
https://www.linkedin.com/in/robert-van-leeuwen-91544818/
https://www.linkedin.com/in/alet-leus-44a231a6/
https://www.linkedin.com/in/bibi-van-montfrans-41a91881/
https://www.linkedin.com/in/marja-oldhoff-24b6741b/
https://www.linkedin.com/in/marieke-peters-md-b5b8355/
https://www.linkedin.com/in/suzanne-van-santen-519b889a/
https://www.linkedin.com/in/charlotte-van-schaik/
https://www.linkedin.com/in/annelinde-terlou-bongaarts-587802118/
https://www.linkedin.com/in/clarissa-vergunst-md-phd-5a124329/
https://www.linkedin.com/in/robert-vodegel-3a3398132/
https://www.linkedin.com/in/rutger-van-der-waal-b1a4a31a/
https://www.linkedin.com/in/rutger-van-der-waal-b1a4a31a/
https://www.linkedin.com/in/annelinde-terlou-bongaarts-587802118/
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Commissie Cursorisch Onderwijs (COCOM) bestaat uit de volgende leden: 
Mw. dr. R.J.B. Driessen, mw. M.F. Hofhuis, mw. A.J.G. Leus, mw. dr. C. van Montfrans, dhr. M.V. 
Starink en mw. A. Terlou 
 
5.3 Digitale leeromgeving 
De commissie Digitale Leeromgeving (DLO) heeft in 2024 belangrijke stappen gezet in de 
digitalisering van het onderwijs binnen de NVDV. In deze commissie zijn zowel de Commissie 
Cursorisch Onderwijs (COCOM) als de commissie Nascholing vertegenwoordigd, wat zorgt voor 
een integrale benadering van het digitale leeraanbod. 
De commissie heeft dit jaar een fundament gelegd voor de structurele inbedding van de digitale 
leeromgeving binnen de NVDV-activiteiten. De eerste fase richtte zich op het inrichten van de DLO 
specifiek voor het cursorisch onderwijs. Parallel hieraan is een e-learning ontwikkeld die een vast 
onderdeel zal worden van het cursorisch onderwijsprogramma. 
Vanuit het Nationaal Constitutioneel Eczeem Project (NCEP) zijn tevens verschillende e-
learningmodules ontwikkeld die zich richten op topicale therapie bij constitutioneel eczeem. Deze 
modules vormen een waardevolle aanvulling op het digitale onderwijsaanbod. 
De commissie verwacht beide projecten - zowel de DLO voor het cursorisch onderwijs als de e-
learningmodules vanuit het NCEP - in 2025 volledig op te leveren en te implementeren. Dan zullen 
ook alle dermatologen en aios lid van de NVDV toegang krijgen tot deze leeromgeving.  
 
Commissie Digitale Leeromgeving (DLO) bestaat uit de volgende leden: 
mw. dr. X. Liu, dhr. H. Martens, mw S.E. Pentinga, mw. dr. M.M.B. Seyger, dhr. D. Vellinga, dhr. dr. 
R.I.V. van der Waal en mw. dr. M. Wakkee 
 
5.4 Mentorstipendia 
In de dynamische wereld van de gezondheidszorg van de toekomst is het essentieel dat 
dermatologen niet alleen beschikken over uitgebreide medische kennis, maar ook oog hebben voor 
belangrijke thema’s zoals leefstijlgeneeskunde, innovatie, en de organisatie en financiering van zorg. 
Met dit in gedachten biedt het Stipendium de AIOS de unieke kans om zich te onderscheiden en 
verder te kijken dan de grenzen van hun vakgebied. In samenwerking met de VADV en de NVDV stelt 
het stipendium een beurs beschikbaar van maximaal 1000 euro, waarmee de AIOS zelf een 
begeleider kan kiezen en zich gedurende twee weken (of in enkele dagdelen verspreid over enkele 
maanden) kan verdiepen in een onderwerp naar keuze.  
Deze financiële bijdrage is bedoeld voor reis- en verblijfkosten. 
In 2024 zijn er drie aanvragen voor een mentorstipendium binnengekomen en door de jury 
beoordeeld en gehonoreerd. 

• Cynthia van Amerongen, thema: Leefstijlgeneeskunde • Mentor: prof. Liesbeth van Rossum 
• Lisa Boddé, thema: NVDV-bestuur • Mentor: dr. Roel Genders 
• Tessa van Henten, thema: ‘Witte lens fenomeen’: • Dermatologie op de gekleurde huid • 

Mentor: dr. Aneth Nkya 
 
5.5 Dermatologendagen 
In 2024 heeft de Nascholingscommissie zoals gebruikelijk de jaarlijkse dermatologendagen 
georganiseerd. Deze vonden plaats in het Tropenmuseum in Amsterdam. Het congres werd goed 
bezocht met in totaal 348 deelnemers, en kreeg positieve feedback van de deelnemers. De 
dermatologendagen bood een breed scala aan onderwerpen, met nadruk op nieuwe 
behandeltechnieken en innovatieve onderzoeksresultaten. 

https://www.linkedin.com/in/rieke-driessen-b36a7a1a7/
https://www.linkedin.com/in/mijke-hofhuis-22209023/
https://www.linkedin.com/in/alet-leus-44a231a6/
https://www.linkedin.com/in/bibi-van-montfrans-41a91881/
https://www.linkedin.com/in/annelinde-terlou-bongaarts-587802118/
https://dlo.demedischspecialist.nl/login/index.php
https://www.linkedin.com/in/xiaomeng-liu/
https://www.linkedin.com/in/hermmartens/
https://www.linkedin.com/in/stefanie-p-415732a5/
https://www.linkedin.com/in/marieke-seyger-1138271b0/
https://www.linkedin.com/in/douwevellinga/
https://www.linkedin.com/in/rutger-van-der-waal-b1a4a31a/
https://www.linkedin.com/in/rutger-van-der-waal-b1a4a31a/
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https://www.linkedin.com/in/cynthia-van-amerongen-0868a554/
https://www.linkedin.com/in/liesbeth-van-rossum-38a98a8/
https://www.linkedin.com/in/lisa-bodd%C3%A9-733906147/
https://www.linkedin.com/in/roel-genders-89921129/
https://www.linkedin.com/in/tessa-van-henten-md-9981121b1/
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Er zijn enkele suggesties gedaan voor verbetering, zoals het uitbreiden van de 
interactiemogelijkheden en het verdiepen van thema's rondom nieuwe technologieën in de 
dermatologie. 
 
In 2025 zal de Nascholingscommissie zich richten op het verder versterken van online en hybride 
nascholingsmogelijkheden, inclusief interactieve en multidisciplinaire vormen van leren. Er zal 
tevens aandacht worden besteed aan praktijkgerichte trainingen en specifieke subdisciplines van de 
dermatologie. 
 
Commissie Nascholing bestaat uit de volgende leden: 
Dhr. dr. D.M.W. Balak, dhr. R. van Doorn, mw. M.J. Koldijk, mw. prof. dr. K. Mosterd, dhr. G.L. van 
Rooijen, dhr. dr. V. Sigurdsson en mw. L. Vink 
 
5.6 Accreditatie en kwaliteitsborging van nascholing 
De Commissie Accreditatie speelde in 2024 een belangrijke rol in het bewaken van de kwaliteit en 
inhoud van dermatologische nascholing. In totaal werden 100 accreditatieaanvragen beoordeeld, 
afkomstig van een breed scala aan aanbieders. Naast traditionele nascholingsprogramma’s nam het 
aantal digitale en hybride scholingsinitiatieven toe, evenals activiteiten op het snijvlak 
van cosmetiek, lifestyle en gezondheid. 
Deze ontwikkelingen brachten nieuwe uitdagingen met zich mee. De toenemende diversiteit in 
onderwerpen vroeg om een duidelijke afbakening van wat binnen het specialisme dermatologie valt 
en wat daarbuiten ligt. Om de accreditatiecriteria hierop aan te laten sluiten, werkte de commissie 
aan de verfijning en actualisatie van de beoordelingsrichtlijnen. Daarnaast zorgde de opkomst van 
aanbieders met een meer commerciële insteek voor een strengere toetsing van de inhoud en 
doelstellingen van nascholingsprogramma’s. De commissie besteedde hierbij extra aandacht aan 
de wetenschappelijke onderbouwing en het waarborgen van objectiviteit binnen de 
scholingsactiviteiten. 
 
Commissie Accreditatie bestaat uit de volgende leden: 
Mw. A.M.W. van Rengen, dhr. R.I. Siphanto en dhr. M.P. Uffen 
 
Vooruitblik op 2025 
Om de accreditatieprocedure verder te optimaliseren, zal de Commissie Accreditatie in 2025 de 
accreditatiecriteria verder actualiseren. Dit moet zorgen voor een transparant en helder 
onderscheid tussen scholing die binnen het specialisme valt en onderwerpen die daarbuiten liggen. 
De commissie blijft zich inzetten voor hoogwaardige accreditatievormen en kijkt uit naar een verdere 
professionalisering van het accreditatieproces in de komende jaren. 
 
5.7 EADV Amsterdam 
Van 25 – 28 september vond het EADV congres plaats, dit keer in Amsterdam. Onze aios leden 
konden kosteloos deelnamen aan het congres. Het congres werd zeer goed bezocht. Voor onze 
leden zijn er door Bibi van Montfrans tal van activiteiten georganiseerd.  

https://www.linkedin.com/in/deepak-balak-3b39596/
https://www.linkedin.com/in/klara-mosterd-07008245/
https://www.linkedin.com/in/g%C3%B6ran-van-rooijen-b24076b2/
https://www.linkedin.com/in/g%C3%B6ran-van-rooijen-b24076b2/
https://www.linkedin.com/in/vigf%C3%BAs-sigurdsson-1ba6b47/
https://www.linkedin.com/in/liselotvink/
https://www.linkedin.com/in/annik-van-rengen-8207517/
https://www.linkedin.com/in/ronald-siphanto-a6b15396/
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5.8 Geneeskunde onderwijs 
In 2024 heeft de Commissie Onderwijs Geneeskunde zich met volle inzet gericht op het 
waarborgen van voldoende aandacht voor dermatologie binnen de medische opleiding. Een van de 
centrale thema’s dit jaar was het vergroten van het aantal coschapplaatsen voor dermatologie in 
perifere centra. Om dit doel te bereiken, werden diverse initiatieven ontplooid, zoals artikel in het 
Nederlands Tijdschrift voor Dermatologie en Venereologie (NTvDV) waarin de noodzaak van perifere 
coschapplaatsen werd belicht. Daarnaast werden gesprekken gevoerd met het bestuur van de NVDV 
en hield de voorzitter een overtuigende pitch tijdens de Landelijke Dag Dermatologie in Nijmegen. 
Deze activiteiten hebben bijgedragen aan een bredere bewustwording binnen het vakgebied. 
Een ander belangrijk hoogtepunt was het uitzetten van een enquête onder alle NVDV-leden ommeer 
inzicht te krijgen in de belemmeringen die sommige perifere dermatologen ervaren bij het aannemen 
en begeleiden van coassistenten. De resultaten van deze enquête vormen de basis voor gerichte 
oplossingen en verdere stappen in 2025. 
Met deze activiteiten hebben we een stevige basis gelegd om het dermatologisch onderwijs verder te 
versterken en toekomstbestendig te maken. 
 
Commissie Onderwijs Geneeskunde bestaat uit de volgende leden: 
dhr. dr. D.M.W. Balak, mw. P.K. Dikrama, mw. M.J. Koldijk, mw. A.A. Meesters, dhr. dr. A.V. 
Moyakine, mw. dr. M.G.H.C. Reinders, dhr. dr. V. Sigurdsson, mw. A. Terlou en mw. J. Zoutendijk 
  

https://www.linkedin.com/in/deepak-balak-3b39596/
https://www.linkedin.com/in/petra-dikrama-47b399b6/
https://www.linkedin.com/in/andre-moyakine-250870163/
https://www.linkedin.com/in/andre-moyakine-250870163/
https://www.linkedin.com/in/marieke-reinders-89a4a212/
https://www.linkedin.com/in/vigf%C3%BAs-sigurdsson-1ba6b47/
https://www.linkedin.com/in/annelinde-terlou-bongaarts-587802118/
https://www.linkedin.com/in/judith-zoutendijk-7949b6b5/
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6. COMMUNICATIE & ONLINE ZICHTBAARHEID 
 
6.1 Online zichtbaarheid en groei in 2024 
In 2024 heeft de online aanwezigheid van de NVDV een flinke groei doorgemaakt. Steeds meer 
mensen wisten ons te vinden via onze website en socialmediakanalen, waarmee we een steeds 
grotere en bredere doelgroep bereiken. Met bijna 1 miljoen websitebezoeken blijven we een 
belangrijke bron van informatie, niet alleen voor onze leden, maar ook voor patiënten en andere 
geïnteresseerden. 
 
De meest bezochte pagina op onze website was opnieuw de rubriek 'Zoek een huidaandoening', 
met 731.000 bezoeken aan onze patiëntenfolders. Dit onderstreept hoe groot de behoefte is aan 
betrouwbare en toegankelijke informatie over huidgezondheid. 
 
Ook onze aanwezigheid op social media nam toe. Op LinkedIn groeide onze algemene pagina 
naar 2.034 volgers, terwijl de besloten groep inmiddels 330 leden telt. De meest gelikete LinkedIn-
post van het jaar was over het NPO-programma "Gezond of Gelul!", waarin dermatologen Klara 
Mosterd, Göran van Rooijen en Adriaan ter Blaack optraden in een item over de effectiviteit en 
veiligeheid van zonnebrandcreme – een onderwerp dat duidelijk veel losmaakte bij ons publiek. 
Daarnaast wisten we via andere platforms ook een breed publiek te bereiken: 

Ø Instagram: 1.025 volgers 
Ø Facebook: 3.700 volgers 

 
Met deze groeiende online community blijven we onze missie versterken: het delen van betrouwbare 
kennis over dermatologie en het verbinden van professionals, patiënten en belanghebbenden. We 
kijken ernaar uit om deze lijn in 2025 voort te zetten en nog meer impact te maken! 
 
6.2 De nieuwsbrief in een nieuw jasje 
De nieuwsbrief heeft dit jaar een moderne make-over gekregen, zowel qua vormgeving als qua 
verzending. Met de overstap naar Mailchimp kunnen we de inhoud beter presenteren en kan hij beter 
worden gelezen vanaf alle apparaten. Daarnaast hebben we de frequentie verhoogd van maandelijks 
naar tweewekelijks, zodat leden nog sneller op de hoogte zijn van de nieuwste ontwikkelingen binnen 
de NVDV en de dermatologie in het algemeen. 
 
De vernieuwde nieuwsbrief blijkt een succes: meer dan 75% van onze leden opent en leest de 
nieuwsbrief en steeds meer leden dragen actief bij door interessante artikelen, nieuwsberichten en 
aankondigingen aan te leveren. Dit onderstreept hoe waardevol de nieuwsbrief is als middel voor 
kennisdeling en betrokkenheid binnen onze vereniging. 
 
Achter de schermen wordt er hard gewerkt om elke editie zorgvuldig samen te stellen. Daarom willen 
we graag een speciaal dankwoord richten aan Lies Rijksen, die met toewijding en oog voor detail 
telkens weer zorgt voor een inhoudelijk sterke en aantrekkelijke nieuwsbrief.  
 
6.3 Media-optredens & publieksvoorlichting 
Vele dermatologen deelden hun kennis via de media. Dit is een belangrijk moment om het vakgebied 
van de dermatoloog te profileren en Nederlanders van goede informatie te voorzien. Niet alle 
persverzoeken lopen via de NVDV, zodoende lukt het ons niet om volledig te zijn. Enkele eyycatchers 
waren: 

https://nvdv.nl/
https://nvdv.nl/professionals/dermatologie/zoek-een-huidaandoening
https://www.linkedin.com/company/nvdv-dermatologie/?viewAsMember=true
https://www.linkedin.com/in/klara-mosterd-07008245/
https://www.linkedin.com/in/klara-mosterd-07008245/
https://www.linkedin.com/in/g%C3%B6ran-van-rooijen-b24076b2/
https://www.instagram.com/dedermatoloog/
https://www.facebook.com/NVDVdermatologie
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§ Huidproblemen onder jongeren door overmatig gebruik van huidproducten 

In diverse media, waaronder NPO 1, RTL Nieuws, de Volkskrant en het Jeugdjournaal, gaven 
dermatologen Petra Dikrama en Kirsten Vogelaar toelichting op de toename van 
huidproblemen bij jongeren als gevolg van het overmatig en verkeerd gebruik van 
huidverzorgingsproducten. Ze benadrukten het belang van juiste productkeuze en het vermijden 
van overbehandeling om huidirritaties en schade te voorkomen. 

§ Gezondheidsrisico’s van gelnagellak met HEMA-acrylaat 
In onderzoeksprogramma’s zoals Pointer, Kassa en Radar gaf dermatoloog Thomas 
Rustemeyer uitleg over de mogelijke gezondheidsrisico’s van HEMA-acrylaat in gelnagellak. Hij 
wees op het toenemende aantal gevallen van contactallergie door deze stof. 

§ De ‘Sproetenbus’ en huidonderzoek via de juiste kanalen 
In Max Meldpunt besprak NVDV voorzitter DirkJan Hijnen de opkomst van de zogenaamde 
‘Sproetenbus’ en de vragen die dit oproept over dermatologische zorg. Hij onderstreepte het 
belang van een volledige huidcontrole door een arts en adviseerde patiënten om voor verdachte 
plekjes de reguliere route via de huisarts te volgen.  

§ Podcast ‘onder de loep’ 
Luc Laumen en Babette Verkouteren zijn 1,5 jaar bezig en hebben 9 interviews opgenomen met 
dermatologen met uiteenlopende aandachtsgebieden. Recent is Bibi van Montfrans 
toegetreden tot het team. Hun missie is om laagdrempelig praktisch toepasbare en klinisch 
relevante kennis over te dragen aan dermatologen/AIOS met oog voor actualiteit.  

§ Klara Mosterd ontving de prijs Zorgvernieuwer van het jaar. 
Ze ontving deze prestigieuze prijs voor haar innovatieve ontwikkeling van een OCT-scanner die 
huidkanker snel en effectief kan opsporen. 

§ Dokters Vandaag is een onafhankelijk initiatief waarbij artsen in video’s op social media (TikTok 
en Instagram) hun kennis delen. Zodat de kijker niet alleen maar medische informatie krijgt van 
zelfbenoemde gezondheidsgoeroes en influencers maar juist ook van betrouwbare medische 
specialisten. Annemie Galimont-Collen is hierbij aangesloten. Zij zet zich sterk in tegen het 
verspreiden van desinformatie. 

 
6.4 Jaarlijkse Geschiedenisdag 
Op dinsdag 23 april vond in het Noord-Brabants museum te Den Bosch de jaarlijkse bijeenkomst van 
de werkgroep geschiedenis van de dermatologie (WGD) plaats. Deze dag werd bezocht door 35 
merendeels gepensioneerde dermatologen (zodat het ook een reünie werd). Het was een zeer 
geslaagde en leerzame dag en voor velen een mooi weerzien. 

  

https://www.linkedin.com/in/petra-dikrama-47b399b6/
https://www.linkedin.com/in/kirsten-vogelaar-burghout/
https://www.linkedin.com/in/thomas-rustemeyer-12805518/
https://www.linkedin.com/in/thomas-rustemeyer-12805518/
https://www.linkedin.com/in/dirkjanhijnen/
https://www.linkedin.com/in/luc-laumen-87041b36/
https://www.linkedin.com/in/babette-verkouteren-844304b9/
https://www.linkedin.com/in/bibi-van-montfrans-41a91881/
https://www.linkedin.com/in/bibi-van-montfrans-41a91881/
https://www.linkedin.com/in/klara-mosterd-07008245/
https://www.linkedin.com/in/dr-annemie-galimont/
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7. PUBLIEKSCAMPAGNES & PREVENTIE 
 
7.1 Zonvenant 
Het Zonvenant is een initiatief van het Huidfonds, waarbij organisaties zich verbinden aan de strijd 
tegen huidkanker. Door deelname ondertekenen zij een intentieverklaring om gedurende minimaal 
drie jaar actief bij te dragen aan het vergroten van bewustwording en het bevorderen van verstandig 
en veilig zongebruik onder alle Nederlanders. 
 
Het Zonvenant richt zich op verschillende doelgroepen, zoals (ouders van) jonge kinderen, 
recreanten, buitensporters en buitenwerkers. Voor gemeenten en GGD's biedt het Zonvenant 
handvatten om binnen hun regio's zonveilig gedrag te stimuleren en zo huidkankerpreventie te 
bevorderen.  
 
Een belangrijk onderdeel van het Zonvenant is de campagne 'Voorkom huidkanker', die in opdracht 
en met steun van het ministerie van VWS wordt gecoördineerd door het Huidfonds. Deze campagne 
richt zich onder andere op buitenwerkers, die door hun langdurige blootstelling aan UV-straling een 
verhoogd risico op huidkanker hebben.  
 
Samen creëren de deelnemende partijen een brede beweging om huidkanker te voorkomen. Ook de 
NVDV heeft zich bij dit initiatief aangesloten en ondertekende het Zonvenant op 24 mei 2024, 
gelijktijdig met het IKNL. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
7.2 Nationaal constitutioneel eczeemproject 
Het Nationaal Constitutioneel Eczeem Project (NCEP) heeft als doel om begrijpelijke, betrouwbare 
en eenduidige informatie en materialen over constitutioneel eczeem beschikbaar te maken voor 
zowel patiënten als zorgverleners. Dit project is een initiatief van de NVDV, in het bijzonder Anne-
Moon van Tuyll van Serooskerken en Inge Haeck. Daarnaast werken nog vele dermatologen mee 
vanuit de domeingroep Allergie en Eczeem en de domeingroep Kinderdermatologie. Het project 
vindt plaats in nauwe samenwerking met diverse zorgorganisaties, waaronder VMCE, KNMP, NVK, 
V&VN, NVH, NAPA, AJN, JongPit, Pharos en Thuisarts.nl. 
 
Dankzij deze brede samenwerking is een uniforme en toegankelijke informatievoorziening 
ontwikkeld, met aandacht voor educatie, praktische begeleiding en patiëntvriendelijke 
communicatie. 
 

https://www.linkedin.com/in/inge-haeck-94011b13/
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Belangrijke resultaten van het NCEP 
§ Adviezen en materialen: Heldere en begrijpelijke uitleg over constitutioneel eczeem, aangevuld 

met praktische materialen om patiënten en zorgverleners te ondersteunen bij de behandeling en 
begeleiding. 

§ Praktische tools: Ontwikkeling van visuele en interactieve hulpmiddelen, waaronder animaties, 
informatieve video’s, een educatieve game en smeerplannen en smeerschema’s, afgestemd op 
verschillende leeftijdsgroepen. 

§ Scholingsmodules: E-learningmodules en up-to-date informatie voor zorgverleners, zodat zij 
patiënten met constitutioneel eczeem optimaal kunnen begeleiden. 

 
Het NCEP draagt bij aan een verbeterde informatievoorziening en behandelaanpak voor mensen met 
constitutioneel eczeem. Door de nauwe samenwerking tussen patiëntvertegenwoordigers en 
zorgprofessionals wordt gewaarborgd dat de aangeboden materialen aansluiten bij de behoeften van 
zowel patiënten als behandelaars. 
 
domeingroep Allergie en Eczeem  bestaat uit de volgende leden: 
mw. dr. M.S. de Bruin-Weller, mw. S.M. Franken, mw. M. Fransen, mw. dr. A. Galimont-Collen, mw. 
dr. L.A.A. Gerbens, mw. I.M. Haeck, dhr. prof. dr. D.J. Hijnen, mw. A.C.M. Kunkeler, mw. dr. T.M. Le, 
dhr. dr. A.J. Oosting, mw. prof. dr. S.G.M.A. Pasmans, mw. K. Politiek, mw. dr. H. Rockmann, dhr. 
prof. dr. T. Rustemeyer, mw. dr. M.L.A. Schuttelaar en mw. dr. L. de Wijs 
 
domeingroep Kinderdermatologie bestaat uit de volgende leden: 
mw dr F.M. Garritsen, dhr. dr. A.H. Gostynski, mw. dr. M. de Graaf, mw. C.J. de Jonge, dhr. dr. A.A. 
Meesters, mw. M.A. Middelkamp-Hup, mw. prof. dr. S.G.M.A. Pasmans, mw. A.M. van Tuyll van 
Serooskerken, mw. K.A. Vogelaar-Burghout en mw. dr. J. de Wit 
 
7.2 Skin@the Market  
Een ongebruikelijke marktkraam op 26 september op de Dappermarkt in Amsterdam: een kraam 
waar je met al je vragen over je huid terecht kon bij een team van (internationale) dermatologen. De 
kraam werd druk bezocht en deze gezamenlijke actie van de European Academy of Dermatology and 
Venereology en het Huidfonds werd zeer gewaardeerd door de bezoekers van de Dappermarkt. Er 
werd een mooie reportage door AT5 gemaakt waarin mede-organisator Bibi van Montfrans 
voorbijgangers informeerde. Ook bestuurslid Edwin van Leent was in de stand aanwezig. 
 

https://www.linkedin.com/in/marjolein-de-bruin-weller-4958b7a9/
https://www.linkedin.com/in/marloes-fransen-592a6138/
https://www.linkedin.com/in/dr-annemie-galimont/
https://www.linkedin.com/in/louise-a-a-gerbens-81467419b/
https://www.linkedin.com/in/louise-a-a-gerbens-81467419b/
https://www.linkedin.com/in/inge-haeck-94011b13/
https://www.linkedin.com/in/dirkjanhijnen/
https://www.linkedin.com/in/bert-oosting-a3192122/
https://www.linkedin.com/in/spasmans/
https://www.linkedin.com/in/klaziena-politiek-8042a167/
https://www.linkedin.com/in/heike-rockmann-642bb024/
https://www.linkedin.com/in/thomas-rustemeyer-12805518/
https://www.linkedin.com/in/thomas-rustemeyer-12805518/
https://www.linkedin.com/in/marie-louise-schuttelaar-4482aa178/
https://www.linkedin.com/in/linde-de-wijs-b26235138/
https://www.linkedin.com/in/floor-garritsen-319226107/
https://www.linkedin.com/in/antoni-gostynski-8a05225/
https://www.linkedin.com/in/marlies-de-graaf-569639a1/
https://www.linkedin.com/in/els-de-jonge-a0a750180/
https://www.linkedin.com/in/pina-middelkamp-hup-8b27912b0/
https://www.linkedin.com/in/spasmans/
https://www.linkedin.com/in/kirsten-vogelaar-burghout/
https://www.linkedin.com/in/jill-de-wit-a269031b/
https://www.linkedin.com/in/bibi-van-montfrans-41a91881/
https://www.linkedin.com/in/edwin-van-leent-2212872b7/
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Figuur 3. Bestuurslid Edwin van Leent bemenste mede de stand en gaf voorbijgangers informatie. 
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8. TOEKOMSTVISIE & DOELEN VOOR 2025 

In 2025 zal de focus liggen op de ontwikkeling van een strategische koers voor de komende jaren. 
Deze koers zal richting geven aan de verdere professionalisering en positionering van de vereniging 
binnen het dynamische zorglandschap. 

Het doel is om, in samenwerking met onze leden en relevante partners, een heldere visie en strategie 
te formuleren die aansluit bij de veranderende behoeften in de dermatologische zorg. Hierbij zullen 
onderwerpen zoals kwaliteitsontwikkeling, wetenschappelijk onderzoek, innovatie in 
behandelmethoden, digitalisering en duurzaamheid in de zorg een belangrijke rol spelen. 

Gedurende het jaar zal de vereniging verschillende consultatierondes organiseren, waarbij leden en 
stakeholders de gelegenheid krijgen om input te leveren en mee te denken over de toekomstige 
speerpunten van de NVDV. Dit proces moet resulteren in een breed gedragen strategie die de 
vereniging voorbereidt op de uitdagingen en kansen van de komende jaren. 

Met deze strategische koers willen we niet alleen de dermatologische zorg verder versterken, maar 
ook onze rol als autoriteit op het gebied van huidgezondheid verstevigen. 
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9. DANKWOORD  
 
Met trots kijken we terug op het afgelopen jaar, waarin de NVDV zich opnieuw heeft ingezet voor de 
bevordering van de dermatologische zorg in Nederland. Dankzij de inzet en betrokkenheid van onze 
leden en samenwerkingspartners hebben we belangrijke stappen gezet in de ontwikkeling van 
richtlijnen, wetenschappelijk onderzoek, scholing en patiëntenzorg. 
 
Wij willen alle leden, commissies, domeingroepen en werkgroepen hartelijk bedanken voor hun 
bijdrage aan de vereniging. Dankzij hun deskundigheid en toewijding konden we werken aan 
innovatie, kwaliteit en kennisdeling binnen ons vakgebied. Een speciaal woord van dank gaat uit naar 
de dermatologen en onderzoekers die met hun inzet in de media, richtlijnontwikkeling en 
wetenschappelijke bijeenkomsten de zichtbaarheid en expertise van onze beroepsgroep verder 
hebben versterkt. 
 
Ook danken we onze samenwerkingspartners, waaronder wetenschappelijke verenigingen, het 
Huidfonds en patiëntenorganisaties voor input en samenwerking. Door gezamenlijke inspanningen 
kunnen we de dermatologische zorg verder verbeteren en blijven inspelen op de ontwikkelingen 
binnen de gezondheidszorg. 
 
Tot slot bedanken we het bureau van de NVDV voor hun ondersteuning in de organisatie van 
bijeenkomsten, richtlijnontwikkeling en communicatie met leden. 
 
Met vertrouwen kijken we uit naar het komende jaar, waarin we samen verder bouwen aan de 
toekomst van de dermatologie in Nederland. 
 
Bestuur NVDV 
 


